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Iedere dag werd ik wakker met een vreemd gevoel in mijn oor. 

Ik wilde testen wat er aan de hand was en zette muziek aan. Met 

mijn hand duwde ik mijn goede oor dicht. Ik hoorde niets. Mijn 

andere oor zat klaarblijkelijk vol troep. Ik vroeg me af wat ik het 

beste kon doen. De afgelopen tijd heb ik veel onderwijs over 

genezing gevolgd. Dus ik legde mijn hand op mijn oor en sprak 

uit dat alle troep uit mijn oor moest komen. Er gebeurde niets. 

De volgende dag herhaalde dit ritueel zich. En de volgende. 

Totdat ik er helemaal klaar mee was. Ik belde de doktersprak-

tijk en maakte een afspraak om mijn oren te laten uitspuiten. 

Op een zomerse dag fietste ik naar de huisarts. Ik stapte de 

praktijk binnen, zei iedereen gedag en verborg me achter mijn 

scherm, terwijl ik wist dat ik eigenlijk beter kon bidden voor 

iedereen die in de wachtkamer zat. Waarom vertelde ik hun 

het evangelie niet? Ze zaten immers bij de dokter, en Jezus is 

toch onze heelmeester? Maar een stemmetje hield me tegen: 

‘Je eigen gebed heeft toch ook niet gewerkt? Anders zat je nu 

niet hier om je oren te laten uitspuiten.’

Ik denk dat God me extra tijd gaf. Ik moest twintig hele minuten 

wachten voordat ik eindelijk aan de beurt was. Maar bidden 

met de mensen in de wachtkamer? Nee, dat heb ik uiteindelijk 

niet gedaan. Mijn oren zaten ook in geestelijk opzicht dicht.

De man die mijn oren uitspoot, was verbaasd over de hoeveel-

heid zooi die uit mijn oren kwam. Eenmaal buiten ging er dan 

ook een wereld voor me open. Ik voelde me als herboren. Ik 
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zag niet alleen de blaadjes aan de bomen bewegen, ik hoorde 

ze ook. Ik hoorde zelfs een elektrische auto van honderd meter 

aankomen. Ik snapte opeens waarom mijn fiets niet meer zo 

lekker fietste als voorheen: de ketting piepte en knarste. Hij 

moest nodig gesmeerd worden. 

Terug op kantoor zette ik een heerlijk bakje koffie. Maalde het 

apparaat altijd zo luidruchtig? Zelfs het geluid van het door-

trekken van de wc deed pijn aan mijn oren. Ik was niets meer 

gewend.

Ik leerde iets van dit voorval. Wat ik meemaakte, laat iets zien 

van wat veel mensen meemaken. Kom uit de wachtkamer gaat 

dan ook over het feit dat jij als onderdeel van het lichaam van 

Christus je oren mag laten uitspuiten, dat je niet meer in de 

wachtkamer hoeft te zitten en dat je de opdracht hebt om te 

gáán. Te gaan in het Koninkrijk van God, waar je deelt wat God 

jou gegeven heeft. Hierover schrijf ik vanuit mijn eigen pijn- 

en gloriemomenten.

 

Dit boek is bedoeld voor alle mensen die in Jezus geloven; voor 

allen die hun hart, lichaam en ziel aan Hem hebben gegeven en 

hongerig zijn naar meer. Naar meer van Gods kracht en meer 

van Gods Geest. Krijg je de kriebels bij het woord ‘meer’, stop 

dan maar met lezen … of stel je open en ontdek dat God je 

meer wil geven dan je nu ziet. Meer dan je voor mogelijk houdt.

Het maakt daarbij niet uit welke rol je momenteel vervult, of 

je nu bijstandsmoeder bent, CEO van een miljoenenbedrijf, 

young professional of kerkleider. Jij bent aan zet. Als normale 

christen, met je voetjes op de vloer. 

Voorwoord
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Even terug naar de plek waar je misschien nu zit: de wacht-

kamer. Het niemandsland. De plek waar je nog niet begonnen 

bent je dromen te realiseren. De plek waar je nog niet de 

confrontatie met je angsten bent aangegaan, de confrontatie die 

onmisbaar is als je uiteindelijk wilt doen waarvoor je bedoeld 

bent. Vraag jij je weleens af: wanneer spreekt God tot mij dat 

ik die immense opdracht op mij mag nemen?

Of je zit in de wachtkamer terwijl je er al talloze zondagen met 

inspirerende preken en spetterende aanbiddingsbijeenkom-

sten erop hebt zitten. Intussen klotst het oorsmeer tegen je 

oorlel. Je blijft keurig zitten in de wachtkamer, omdat je denkt 

dat je er nog niet klaar voor bent. Dat je eerst nog een briefje uit 

de hemel moet krijgen. Maar jíj bent nu aan zet. Net als Marjon, 

Hennie, Bart, Arnold, Willem, Jeanine of de oude maar zeer 

gewaarde Jozua en Kaleb aan zet waren. Mensen die geschie-

denis geschreven hebben door de leiding van Gods Geest te 

volgen.

Wellicht denk je: nee, dat is veel te hoog gegrepen. Denk dan 

eens aan deze gewone mensen: 

•    Elia was een mens zoals wij. De Bijbel zegt dat letterlijk: ‘Elia 

was een mens net zoals wij en hij deed een vurig gebed dat 

het niet zou regenen, en het regende niet op de aarde, drie 

jaar en zes maanden. En hij bad opnieuw, en de hemel gaf 

regen en de aarde bracht haar vrucht voort’ (Jakobus 5:17-18). 

•   Paulus was een mens zoals wij. In het begin van zijn carrière 

maakte hij de grootst mogelijke fouten, maar vervolgens 

heeft hij in grote gehoorzaamheid aan God de wereld laten 

zien wie Jezus Christus is.
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•   Nelson Mandela was een mens zoals wij. Hij streed tegen het 

apartheidsregime, heeft jarenlang in de gevangenis gezeten, 

ontving uiteindelijk de Nobelprijs voor de vrede, en is de 

president van de Republiek Zuid-Afrika geworden.

•   Corrie ten Boom was een mens zoals wij. Haar zus werd 

vermoord tijdens de oorlog. Zelf overleefde ze en ze heeft 

wereldwijd kunnen getuigen van haar diepe liefde voor 

Jezus Christus. 

•   John Wycliffe was een mens zoals wij, die probeerde het 

oorsmeer uit de Rooms-Katholieke Kerk te halen en de Bijbel 

in de volkstaal heeft vertaald. Tot op de dag van vandaag 

hebben jij en ik en de volken tot aan de einden van de aarde 

daar profijt van.

•   En jij, jij bent ook een mens, geschapen door dezelfde grote 

God. Jij mag in de vrijheid van Jezus Christus wandelen. Jij 

bent een geliefd kind van de hemelse Vader. Jouw Vader is 

de God voor Wie alles mogelijk is. En Jezus zegt: ‘Als u kunt 

geloven, alle dingen zijn mogelijk voor wie gelooft’ (Markus 

9:23).

Jouw verlangens, jouw dromen, hoe gek of surreëel ze ook 

lijken, zijn mogelijk als de grote Koning ze in je hart heeft 

gelegd. 

Dit boek is niet alleen een duwtje in je rug, maar geeft je ook 

rugdekking. Die begint bij wat Gods wil is voor jou. Daarover 

meer in het eerste hoofdstuk.

Het is belangrijk dát je gaat. Maar hoe dan? Het filiaal Neder-

land van het lichaam van Christus heeft daarover praktische 

kennis en wijsheid verloren laten gaan. Daarom ook basis- 
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onderwijs over de manier waarop je kunt gaan. Dit boek is niet 

bedoeld voor kerkgemeenschappen, maar focust op jouw indi-

viduele verantwoordelijkheid om iedere dag Jezus te volgen. 

Het helpt je het verlangen dat Gods Geest in jou gelegd heeft 

waar te maken.

Dit is geen werkboek waarin je allerlei opdrachten kunt 

invullen en waar je vervolgens nooit meer naar kijkt, maar dit 

boek is de actiegenerator zodat jij direct aan de slag kunt met 

dat wat Gods Geest jou geeft. Je hoeft niet langer in de wacht-

kamer te blijven zitten, maar je zult tot zegen zijn zoals alleen 

jij kunt, in Gods kracht.
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1  |  WAT IS GODS WIL?

Wat is Gods wil? En de vraag die we er snel achteraan stellen, 

is: ‘Wat is Gods wil voor mij?’ 

Iedere week spreek ik mensen die met deze vraag worstelen. 

Velen hebben de wildste plannen, maar vragen zich af of die 

wel realistisch zijn, of ze er voldoende geld voor hebben, of ze 

wel over de juiste diploma’s beschikken, of hun gezin het wel 

aankan en bovenal: of ze wel écht Gods wil zijn.

Volgende week spreek ik een ondernemer die zijn zaakjes goed 

voor elkaar lijkt te hebben. Diep vanbinnen loopt hij echter 

rond met twijfel en is hij onzeker over de manier waarop hij 

in Gods Koninkrijk kan dienen. Op het oog doet hij dat allang. 

Maar hij voelt zich tekortschieten als christen. Er zijn genoeg 

punten aan te wijzen die beter of anders kunnen in zijn leven, 

maar er is vooral zoveel meer vrijheid, rust en kracht voor hem. 

En ook jij met je gezin of als single, met je werk of bedrijf, jij 

kunt in vrijheid uit die ellendige wachtkamer komen, de Heer 

dienen en vrucht dragen vanuit Gods wil. Het helpt je dus 

enorm als je ontdekt wat Gods wil voor jou is. 

In 2020 was ik eens in gebed, en opeens kwam de geschiedenis 

van de verspieders Jozua en Kaleb mij haarscherp voor ogen. 

Ik ontdekte iets, een belangrijk element dat Gods Geest altijd 

aan jou en mij duidelijk wil maken als wij beschikbaar zijn om 

zijn toekomst in te gaan: dat God een levende God is, die tot 

ons spreekt en ons wil leiden.



Dit is de allerbelangrijkste sleutel voor wie wil leven volgens 

Gods wil. Zodra duidelijk is wat Gods wil is, worden er schat-

kisten geopend. Ken je de tekst uit 2 Korinthe 1:20? ‘Zovele 

beloften van God als er zijn, die zijn in Hem ja en in Hem 

amen, tot verheerlijking van God door ons.’ God doet wat Hij 

belooft, altijd. En als God gesproken heeft, heb je de opdracht 

om te gaan – maar niet eerder. Te gaan om dat nieuwe bedrijf 

te starten, een stichting op te richten, radicaal anders met 

je partner en kinderen om te gaan, te dienen in je kerkelijke 

gemeente, te zorgen voor je vader, nu serieus stappen te zetten 

en de visie die de Heer je geeft concreet te maken.

Ik hoor nu al ergens een tegenwerping: ‘Ja, maar de stoplichten 

staan altijd op groen, toch? Moet ik echt wachten op de beves-

tiging van God, die misschien wel nooit komt?’ Ik snap je. Echt. 

En ik begrijp ook dat anderen Gods stem misschien wel beter 

verstaan. Maar God, de Ik Ben, is een God van de levenden en 

niet van de doden. Hij is levend en spreekt. Zijn Geest spreekt. 

Ook tot jou. God wil altijd bevestigen wat zijn plannen voor 

jou zijn.

Een paar weken geleden sprak ik iemand die al jaren in een 

van de Oostbloklanden woont. Hij heeft de mooiste plannen. 

Hij heeft een aantal successen geboekt, maar helaas ook veel 

teleurstellingen meegemaakt. In mijn kennismaking herhaalde 

ik deze ‘sleutel’ een aantal keer: ‘Heeft Gods Geest bevestigd 

dat je dit moet doen?’ Totdat hij (terecht) geïrriteerd raakte 

en zei: ‘Je hebt het zo vaak over die bevestiging van God; ik 

ben al bevestigd door God sinds ik jaren geleden hiernaartoe 

verhuisd ben.’

Ik besefte dat ik daar niet goed op had doorgevraagd en was 
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even stil. Ik was benieuwd naar zijn verhaal en hoorde hoe God 

jaren geleden duidelijk gesproken had en hem naar Roemenië 

geleid had. Prachtig om te horen. Hij had in gehoorzaamheid 

gehandeld. Maar ergens in de loop van de jaren was hij iets 

kwijtgeraakt. Dus stelde ik een confronterende vraag: ‘Hoe 

komt het dat je niet helemaal handelt naar wat beloofd is en 

het verlangen dat God je gegeven heeft?’ 

Zodra duidelijk is wát de Geest wil dat je doet, vraag dan naar 

het hoe en wanneer. En handel hiernaar. Als christen heb je de 

opdracht om Gods wil te zoeken en te begrijpen: ‘Wees daarom 

niet onverstandig, maar begrijp wat de wil van de Heere is’ 

(Efeze 5:17). En Kolossenzen 1:9: ‘Daarom houden ook wij niet 

op, vanaf de dag dat wij het gehoord hebben, voor u te bidden 

en te smeken, dat u vervuld mag worden met de kennis van Zijn 

wil, in alle wijsheid en geestelijk inzicht.’ 

Het is dus mogelijk om Gods wil te kennen, ook voor jou 

persoonlijk. Je leest in de Bijbel wat Gods richtlijnen zijn voor 

je leven, en geleid door de Heilige Geest kun je op specifieke 

momenten herkennen wat Gods wil is.

Als ik nu op een podium zou spreken, zou ik een stilte laten 

vallen en nog een keer zeggen: ‘Jij kunt Gods wil leren kennen.’ 

Omdat we regelmatig aan dit punt voorbijgaan, herhaal ik het 

graag.

Gods leiding in de Bijbel
Toen het volk Israël onderweg was van de slavernij in Egypte 

naar een land van overvloed, vertelde God wat Zijn wil was. 

God had keer op keer bevestigd dat het volk Israël het beloofde 

land zou beërven, voor altijd. Dit werd vervolgens van een 

1. Wat is Gods wil?
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belofte een opdracht. God beloofde het land aan Abraham 

en sprak tot Mozes om de belofte in vervulling te laten gaan. 

Hierop moest Mozes in actie komen.

Het leven van Paulus laat hetzelfde patroon zien. Tijdens 

Paulus’ zendingsreizen sprak de Geest keer op keer tot hem 

en Hij zorgde dat Paulus op de juiste plekken terechtkwam. 

God sprak, Paulus ging en zijn leven droeg vrucht.

Gods stem verstaan is mogelijk als je dagelijks met Hem 

omgaat. Dat is essentieel, als jij bevrijd wilt worden uit die 

wachtkamer, waar je misschien al jaren in zit zonder dat je de 

vrucht van de Heer in je leven ziet. Mozes had dagelijks omgang 

met God. God sprak van ‘aangezicht tot aangezicht’ met hem 

(Exodus 33:11). Jezus onderhield de relatie met zijn Vader dage-

lijks. En iedereen is geroepen om dat voorbeeld te volgen. 

Je bent geroepen. Geroepen om in Hem te blijven. Pas dan zul 

je vrucht dragen (Johannes 15:4).

Je bent geroepen, zegt Paulus: ‘God is getrouw, door Wie 

u geroepen bent tot de gemeenschap van Zijn Zoon, Jezus 

Christus, onze Heere’ (1 Korinthe 1:9).

Je bent geroepen, zegt ook Petrus: ‘Maar zoals Hij Die u 

geroepen heeft, heilig is, word zo ook zelf heilig in heel uw 

levenswandel’ (1 Petrus 1:15).

Wat ik nu zeg, is belangrijk: stel dat je de Bijbelteksten zojuist 

geskipt hebt, lees ze dan alsnog en laat ze tot je doordringen. 

Je bent geroepen. Het Woord van God is waarheid, en waar-

heid maakt je vrij. 
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First things first
Of je het nu hebt over levensroeping, bestemming, een bedrijf 

of bediening starten, discipelschap of wat dan ook, de aller-

eerste opdracht en roeping van Jezus is en blijft: ‘U zult de 

Heere, uw God, liefhebben met heel uw hart, met heel uw ziel 

en met heel uw verstand. (…) En het tweede, hieraan gelijk, 

is: U zult uw naaste liefhebben als uzelf’ (Mattheüs 22:37-39). 

Als je dat doet, volg je Jezus.

Dat weet je natuurlijk allang. Maar als je je afvraagt wat de reden 

is waarom je niet duidelijk hebt wat God van jou verlangt, of 

als je nog weinig vruchten ziet in je leven, kun je wellicht eerst 

hiermee aan de slag. Kijk naar je hart. Wat zegt God daarover? 

Heb je het volledig aan Hem overgegeven? Zie je jezelf zoals 

jouw Vader je ziet, als een geliefde dochter of zoon? En zijn er 

nog zaken waar je je van moet bekeren – je partner niet lief-

hebben, roddelen, verkeerd denken over God, seksuele onrein-

heid, of…? Vul maar in. 

Hierin valt de eerste overwinning te behalen. Door dat 

oorsmeer uit je oren te halen, hoor je opeens beter en zie je 

beter wat de Heer op je leven legt. Dan ontdek je niet alleen 

wat God van je vraagt, maar ook wat Hij aan je geeft.

ALS JE TROEP UIT JE LEVEN VERWIJDERT, 
ZIE JE DE LEIDING VAN GOD BETER EN 

ONTDEK JE WAT GODS GEEST AAN JE GEEFT.

Volg Jezus! Dat is Gods wil: dat je Jezus volgt als je Zijn stem 

hoort. Hij spreekt en leidt je, maak je je daar maar geen zorgen 

1. Wat is Gods wil?
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over. In coachingsgesprekken blijf ik het herhalen: focus op 

Jezus. In de start van ‘Jozua en Kaleb’ moest ik mij bekeren van 

mijn egoïsme. Zelfs in bedieningen – of beter gezegd: juist in 

bedieningen – moet je puur en heilig zijn. Je moet je bekeren 

en Gods wil volgen. 

Lees de Bijbel. Neem tijd voor aanbidding. Stel jezelf compleet 

beschikbaar. Doe de foute dingen uit je leven weg.

Soms worden de mensen die ik spreek geïrriteerd als ik dit 

zeg, want dit is toch babymelk? Dat klopt, maar waarom doen 

veel christenen het dan niet? Als jij in Jezus blijft, zul je vrucht 

dragen. En als je niet weet wat de wil van God voor jou is, kan 

het heel goed zijn dat je eerst nog wat mag groeien in intimi-

teit met Hem.

Zo! Lekkere binnenkomer in dit eerste hoofdstuk. Je kunt wel 

merken dat ik opgegroeid ben in een orthodox, liefdevol nest. 

Zolang je geen bekering preekt, scoor je geen punten. Dus, 

lieve mensen, investeer allereerst tijd in je relatie met God, 

want daar ontstaat alles.

Een tijdje terug deed ik samen met iemand op Instagram een 

live-sessie over gehoorzaamheid. Luisteraars konden vragen 

stellen. Dit beviel zo goed dat we er een vervolg aan wilden 

geven en vroegen aan onze volgers welke thema’s ze interes-

sant vonden. We hadden een poll gemaakt met drie onder-

werpen: bekering, seizoenen (wachten/doorpakken) en Gods 

stem verstaan. Die laatste, Gods stem verstaan, had verreweg 

de meeste stemmen. Opvallend toch, want vaak spreekt God 

eerst over dingen waarvan je je moet bekeren. Hoe trouwer jij 

bent aan God, hoe meer de Geest door jou kan doen. Karakter 
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gaat vaak voor kracht uit. Want als jij je bekeert, raken de 

beloften van God in een stroomversnelling. 

Praktijkvoorbeelden
In de Bijbel staat Gods wil voor iedereen geopenbaard. Het 

fundament is daar geformuleerd. En de Heilige Geest zal jou 

stap voor stap leiden in Gods wil voor jou nu, op dit moment. 

Later in dit boek komen we terug op de manier waarop jij meer 

van de Heilige Geest kunt ontvangen en Zijn leiding kunt 

volgen.

Hoe werkt Gods leiding? Ik geef een praktijkvoorbeeld. 

Dit was de vraag waarmee Willem bij mij binnenkwam: is het 

Gods wil dat we naar Zweden gaan?

Ik weet het nog goed. Willem en zijn vrouw droomden ervan 

om naar het prachtige Scandinavische land te vertrekken en 

daar een gastenverblijf te starten. Een prachtig verlangen, dat 

al een hele tijd in hun hart leefde. Maar, zo vroegen zij zich af, 

is het wel de wil van God? Kunnen we zomaar onze spullen 

pakken, ons huis verkopen, onze familie in Nederland gedag 

zeggen en gaan? 

Jaren geleden had God wel bevestigd dat ze dit moesten 

doen, en het verlangen was gegroeid. Er waren alleen zo veel 

‘ja-maars’.

Dit patroon zag ik ook bij Marjon. Ze had al jarenlang een droom 

om een vrouwenplatform te starten. Taboes moesten door-

broken worden: er moest openheid komen over seksualiteit, 

single zijn, relaties. Verschillende blogs had ze al geschreven, 

een website zat eraan te komen, maar in de afgelopen zeven jaar 

1. Wat is Gods wil?
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was het keer op keer niet gelukt om het platform te lanceren. 

Ook haar grootste vraag was: ‘Is het wel Gods wil dat ik dit 

nu doe?’

Een misverstand dat even rechtgezet moet worden is: als het 

Gods wil is, is direct alles tiptop geregeld en zijn alle problemen 

opgelost. Eh… Nou, nee. Zo werkt het bijvoorbeeld ook niet 

met het huwelijk. Als je op het punt staat te trouwen, of als je 

net getrouwd bent, ken je dit gevoel waarschijnlijk. Alles wat 

met trouwen te maken heeft is booming business. En jij met je 

zuurverdiende centjes moet opeens alles aan die speciale dag 

uitgeven. Ik kan mij nog goed herinneren dat ik meer zin had 

in de huwelijksreis dan in de trouwdag zelf. Natuurlijk, het is 

een prachtige dag. Alleen: in de voorbereiding heb je misschien 

wel wat stressmomentjes samen gehad, en dan moet je ook 

nog klussen in je huis. Je ontdekt andere kanten van jezelf en 

van je partner, die je nog niet had ervaren. Maar je vertrouwt 

volledig op de goedheid van je prachtige wederhelft en spreekt 

jezelf toe: ‘Als we eenmaal getrouwd zijn, komt alles goed.’ 

Totdat je na een maand getrouwd te zijn de eerste fikse ruzie 

hebt. Het kost je veel energie om je aan te passen aan de wensen 

van de ander. 

Als je getrouwd bent, begint het pas. Zo is ook het leven met 

Jezus. Na je wedergeboorte begin je steeds verder de mysteries 

van God te ontrafelen. En als je aan de slag gaat met wat God 

je beloofd heeft, begint het pas.

Als jij bevrijd wilt worden uit je wachtkamer, bereid je dan 

maar voor. Het moeilijkste – maar ook het leukste – komt nog.

Simpele obstakels kunnen veel vertraging met zich meebrengen: 
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‘Er reageert niemand op mijn Instagrambericht.’ Of: ‘Ik wil 

graag fulltime voor mijn nieuwe onderneming gaan, maar mijn 

partner vindt dat echt geen goed idee.’ Of: ‘Ik wil graag kennis 

opdoen en een nieuwe studie beginnen, maar hoe?’ 

Dit is en blijft dé uitgangspositie: heeft God je geleid of duide-

lijk gesproken dat je de specifieke opdracht mag oppakken? 

Zo ja, doe het. (En weet je nog niet of God gesproken heeft, 

lees dan vooral door: er komt een hoofdstuk over de manieren 

waarop God spreekt. Dit geeft je wellicht duidelijkheid.)

Nadat ik een paar weken had opgetrokken met Willem, hebben 

we bewust tijd gemaakt om God te zoeken. En het bijzondere 

– of eigenlijk het heel gewone – is dat de Geest sprak. Willem 

en ik kregen afzonderlijk van elkaar een bevestiging dat hij 

mocht gaan. Het grappige was: zijn vrouw wist allang dat ze 

zouden gaan. Willem was degene die nog op de klusbank van 

de Vader lag. Hij en zijn vrouw zijn gegaan en ze doen prach-

tige dingen. Het verlangen dat de hemelse Vader in hun hart 

had gelegd, werd bevestigd en ze gehoorzaamden, waardoor 

het realiteit werd.

Hetzelfde gold voor Marjon, die een vrouwenplatform wilde 

starten. Ze wist eigenlijk best dat het Gods wil was, maar ze had 

een duwtje nodig. Het belangrijkste wat haar overhaalde? De 

bevestiging vanuit God dat ze het gewoon mocht gaan doen. 

God leidt jou
Ook jou wil God leiden. Ga alleen voor de keuzes, projecten, 

bedrijven, stichtingen, relaties die Hij aan je geeft. Het scheelt 

je een hoop gedoe als je je daarop focust. Dan wandel je vanuit 

1. Wat is Gods wil?
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rust en gehoorzaamheid en is het niet jouw kracht, maar Gods 

kracht door jou.

Op Instagram heb ik eens een poll gemaakt met de vraag 

waarover het in mijn boek zou moeten gaan. Opvallend vaak 

reageerden mensen met de opmerking dat er ook een bepaalde 

nuchterheid gewenst was over het thema roeping, bestem-

ming of doel van je leven. Verschillende reageerders stelden 

dat je werk bijvoorbeeld ook gewoon je roeping kan zijn. Daar 

wil ik wel een lans voor breken. In principe maakt het niet uit 

wat je bestemming is; als je jouw leven samen met Jezus leidt, 

ben je op de juiste weg. De uitkomst maakt in de praktijk niet 

uit, want je volgt Jezus, die van voor de grondlegging van de 

wereld alles al voorbereid heeft voor jou.

Hoe vaak doen we het niet andersom: eerst aan de gang, dan 

leiding zoeken? Eerst allerlei bijeenkomsten organiseren, 

activiteiten opzetten, vrijwilligers werven, medewerkers 

aannemen, investeerders benaderen, en dan pas vragen: ‘Is 

het Gods wil dat ik me hiermee bezighoud?’ Als het antwoord 

nee is, berg je dan maar! Je leven is veel krachtiger als je het 

volledig met de Geest van God afgestemd hebt.

Wordt iedereen een leider? Soms is het alsof de hele Bijbel 

alleen maar over leiders gaat. Paulus, Mozes, Debora, David, 

Salomo, Jozua, Kaleb, Daniël, Ezechiël, Jesaja, Esther, Corne-

lius, Lydia, Johannes – ga zo maar door. Stuk voor stuk wereld-

leiders, met eigenaardigheden en eigen volgelingen. Is er ook 

aandacht voor de gewone mens, die Gods Geest niet altijd even 

sterk ervaart? 
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Als je in Gods Koninkrijk aan de slag wilt, wat is dan eigenlijk 

Gods wil voor jou? Dat kan echt van alles zijn: een voor jou 

simpele baan, iets missionairs, een business, of wat dan ook. 

Gods wil kan je op een podium terecht doen komen of op een 

plek achter de schermen, en allebei is goed en belangrijk. 

Of, zoals een vriend zei: ‘Op dit moment klus ik graag voor 

mensen die het nodig hebben en ik hoef er niets voor te 

hebben.’ Dat is ook onderdeel van het Koninkrijk van God.

Moet het altijd meer? Anders? Beter?

Hoe weet je het?
Vroeger hanteerde ik als motto: ‘Bidden of iets van God is, 

gewoon acties uitzetten en als het niet van God is, zal God 

ongetwijfeld deuren dichtdoen.’ Een kerkelijk cliché eigenlijk.

Maar als je erbij nadenkt, klopt het niet. Ik heb de Heilige Geest 

in me, ben een tempel van de Geest en mag leren naar de Geest 

te luisteren. En jij mag dat ook! Hij is onze Leider, onze Vrede-

vorst, onze Raadsman. 

Willem stond na twee gesprekken versteld van het feit dat 

Gods Geest zo duidelijk spreekt. De Geest had op meerdere 

manieren gesproken en ze mochten gaan. Het huis kon in 

de verkoop, spullen werden opgeruimd en voorbereidingen 

werden in sneltreinvaart in gang gezet. Een half jaar later zaten 

ze in het vliegtuig en waren ze de beheerders van een prachtig 

groot huis in Zweden waar ze nu allerlei activiteiten organi-

seren.

En na zeven jaar voorbereidingen werd het vrouwenplatform 

van Marjon in tien weken tijd als een teentje knoflook naar 

1. Wat is Gods wil?
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buiten geperst. De website, het Instagramprofiel en de eerste 

activiteit werden succesvol gelanceerd. En reken maar dat er een 

kruidige en sterke geur en boodschap uit voortkwamen. Wat 

was het geheim achter het succes? Wandelen met Gods Geest 

en gehoorzaam zijn aan wat God gesproken had. Ze wist dat het 

verlangen dat ze in haar hart had van God kwam. Het enige wat 

ze nog moest doen was gehoorzamen door in actie te komen.

Onze taak, Gods taak
Psalm 127 zegt heel treffend: ‘Als de Heere het huis niet bouwt 

…’ Dat is het! Wij moeten wel in actie komen, maar God is 

degene die het doet. We zijn gezeten in de hemelse gewesten 

(Efeze 1:20), maar zetten tegelijk zo vaak ons eigen handelen op 

één. We schieten in de organiseermodus, of blijven juist passief 

afwachten, waarbij we vergeten dat we er zelf ook iets aan 

moeten doen om deze wereld tot een mooiere plek te maken.

God spreekt de waarheid als Hij iets belooft. Het volk Israël 

had de belofte gekregen van een land dat overvloeit van melk 

en honing. Maar die belofte werd wel even op pauze gezet toen 

Mirjam en Aäron roddelden over Mozes. Bekering was nodig, 

en pas daarna sprak God tot Mozes dat hij het beloofde land 

alvast moest laten verkennen (Numeri 13:1). 

Veertig dagen later hadden ze het beloofde land al kunnen 

ingaan, maar door ongeloof en ongehoorzaamheid duurde het 

nog bijna achtendertig jaar voordat Jozua en Kaleb, de enige 

overgeblevenen van hun generatie, het land in bezit namen. 

Was de belofte van God minder waar geworden? Nee, de 

verantwoordelijkheid voor de vervulling van Gods belofte lag 

volledig bij de mensen zelf.
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Wil jij Gods toekomst ingaan? Wees dan eerlijk ten opzichte 

van jezelf. Laat je denken vernieuwen (Efeze 4:23). Je hebt de 

opdracht om je te bekeren, Gods beloften te geloven en ernaar 

te handelen, vanuit je identiteit als kind van God (1 Johannes 

3:1-3) en als hemelburger die gebouwd is op het fundament van 

de apostelen en profeten, waar Jezus Christus zelf de hoek-

steen van is (Efeze 2:20). De Bijbel zegt niet voor niets: ‘De tijd 

is vervuld en het Koninkrijk van God is nabijgekomen; bekeer 

u en geloof het Evangelie’ (Markus 1:15).

En in dat Koninkrijk van God dat dichtbij is gekomen, mag jij 

nu al je plek innemen. Als kind van God, als hemelburger. Je 

vraagt je wellicht af: hoe dan? Voordat we het daarover hebben, 

moeten we spreken over pijn. Want wat gebeurt er met je als 

je bevrijd bent uit je wachtkamer en het pijn doet als je Jezus 

volgt?

 Om over na te denken:
•    Als alles mogelijk zou zijn, wat zou je dan morgen doen?

•    Welke beloften heeft Gods Geest tot jou gesproken?

•    Wat betekent gehoorzaam zijn voor jou?

•    Leef je in liefde voor jezelf en anderen?

Heer, ik wil graag Uw wil doen. Ik dank U voor het feit dat ik alles 

wat ik doe tot eer van Uw heilige naam kan doen. Geest van God, 

kom in mij en vervul mij. Ik geef mijzelf aan U. Leid mij. Vandaag. 

Ik wil meer tijd investeren in mijn relatie met U. Als ik er klaar 

voor ben, openbaar dan Uw plan in mij. In Jezus’ Naam. Amen.
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